
SOBRE EL PLA DE PREVENCIÓ D’INCENDIS 

 

proposta del Ple del dia 7-12-17 

 

Sr. Alcalde: 

 

Durant aquestos mesos passats ha estat molt present el tema dels incendis forestals. 

Hem pogut constatar,  en aquesta sala, la preocupació de l’equip de govern per aquest tema. 

La Memòria d’Actuació per als treballadors de l’EPAMER conté apartats sobre la neteja de  

tallafocs  i altres accions sobre la massa forestal. També es netegen i amplien les pistes amb 

mires a que puguen passar els camions de bombers.   

 Tot açò està molt bé però pensem que puga ser insuficient si fem memòria del que va 

passar en 2007. A la arribada del bombers  va hi haver cert descontrol  en la seua 

organització i coordinació. Hem pensat que tal vegada va ser perquè no hi havia un 

document que oferira les línies d’actuació per a aquesta situació. 

Tenint en compte aquesta  experiència  de 2007, i vist l’interès que mostra l’equip de 

govern,  hem pensat en proposar-li la possibilitat d’estudiar la elaboració d’un Pla de 

Prevenció d’Incendis Forestals per al nostre municipi de manera que les diferents 

actuacions que ja es van fent se puguen emmarcar dins  d’aquest Pla de forma coordinada.  

 

 

PREGUNTA PLE  1-02-18 (Exposat oralment) 

 

Sr. Alcalde: 

 

A principis del més passat vam demanar l’accés a la documentació relativa al Pla de 

Prevenció d’Incendis forestals o les normes o instruccions existents, així com a qualsevol 

planificació que pugue hi haver referent a les actuacions dels treballadors de l’EPAMER  

relacionades amb aquest tema. Des de l’ajuntament, encara no ens han contestat. 

 

1) Voldriem saber quina és la raó per la qual encara no hem rebut resposta. 

2) Les actuacions dels treballadors del PAMER estan coordinades amb el protocol vigent 

de prevenció i actuació front als incendis forestals. 

3) Proposar-li   la elaboració d’un Pla de Prevenció d’Incendis Forestals específic per al 

nostre municipi, de manera que contemple les diferents actuacions a fer segons la 

partida en la que es produeix que l’incendi. 

 

 

PLA DE PREVENCIÓ D’INCENDIS     PROPOSTA PLE  5-4-18 

Sr. Alcalde: 

 

Ja hem pogut veure l’expedient que conté el  “Plan Territorial Municipal Frente a 

Emergencias”. És un Pla General per a tot tipus d’emergències en el que es defineix un  



protocol  general per a les diferents emergències que  es poden produir en el municipi. Està 

bé per a la seua funció general, però front a l’emergència específica d’incendis ens pareix 

que està incomplet. 

 Nosaltres proposem que es  complete aquest Pla General amb dos apartats  

específics sobre la prevenció d’incendis. Vage per davant  que aquestes propostes deuen ser  

elaborades per personal especialitzat, tècnics, bombers, seprona, etc. 

La nostra proposta és la següent: 

Aquest pla Territorial divideix el nostre terme en diferents zones, a partir de les quals 

caldria... 

 

a) Redactar  un projecte específic per a cada una d’aquestes zones,  que definisque 

les actuacions preventives, sobre la massa forestal,  de desbrosse de espais que, 

per la seua situació específica, puguen servir de tallafocs en cas d’incendi, 

afavorint les actuacions d’extinció d’incendis  dels bombers. 

 

b) Per altra banda, redactar un pla específic, per a cada zona, que determine el 

protocol concret  a seguir, en cas d’incendi, segons la zona on es produesca 

l’incendi. 

 

c) Completar l’apartat final de Cartografia amb els plànols corresponents, que ara 

no estan,  d’acord als plans redactats,. 

 

Vist que hi ha subvencions específiques per a actuacions de prevenció d’incendis, es 

podria anar realitzant poc a poc, aquest desbrosse per zones.  

  

 

                                                                                  Arturo Palomar Ibañez   (Concejal no adscrito) 

 

 

Ple del dia 7-06-2018 

 

Sobre el Pla de Prevenció d’incendis. No està bé anteposar els interessos electorals al 

bé del poble, menystenint propostes que pogueren beneficiar al poble. No està bé canviar la 

realitat per aparèixer com que  tot ho tenen fet. 

 

Com puc fer aquesta afirmació? Tenint bona memòria i recordant com han passat els fets al 

voltant d’aquest Pla. 

1) En el Ple de desembre vaig fer una pregunta sobre l’existència d’un Pla de prevenció 

d’incendis forestals.  Vostè, com no s’esperava la pregunta va dir que sí, però com no 

ho tenia clar, després es va dirigir al Sr. García per preguntar-li  si hi havia o no Pla. 

- Açò vol dir que en desembre vostè estava peix sobre el Pla de prevenció 

d’incendis. La qual cosa, tenint en compte la feina que tenen per altres temes, es 



disculpable. Jo sols volia cridar l’atenció sobre aquest tema i que se tinguera en 

compte per a quan hi haguera temps. 

2) El senyor García va comentar que hi havia unes normes o instruccions per a tots els 

municipis que s’havien dictat des del Consorci, però desprès, com diu l’acta i els 

assistents recordaran, es va enrotllar mig hora sobre si  lo que tenia més  importància  

era que els veïns avisaren el més prompte possible. 

- En aquell moment per a ell el pla de prevenció d’incendis sols era un paper més 

de l’ajuntament. L’un el desconeixia i l’altre l’havia mirat per damunt damunt. 

3) Vist  açò, a principis de gener vaig demanar de veure l’expedient existent sobre 

prevenció d’incendis. Em van donar permís a final de mes i no vaig tindre temps de 

vore’l abans del Ple. Vista la documentació, vaig fer la proposta de completar aquest 

Pla de prevenció i que consta en acta de febrer. En el Ple d’abril: 

- El Sr. Alcalde ja havia preparat una resposta general a una possible intervenció 

meua i va manifestar que ells ho tenien tot controlat. 

- Va mostrar una carta. 

- Va dir que valia molts diners fer el que jo proposava. 

4) Així podem veure com en desembre no tenien idea del Pla de Prevenció i en abril 

resulta que volen aparèixer com molt preocupats i que havien fet molta feina i no 

necessitaven la proposta de ningú. Tot per aparèixer ells, controlant-ho tot i als 

demes deixar-los malament?.  

-       Ací se veu una clara intencionalitat política per damunt del que seria sensat i 

just, que seria reflexionar tranquil·lament sobre la proposta feta, estudiar- la i veure 

si es pot treure alguna cosa positiva per al poble.     

 

Ací es pot veure el que seria el politiqueo, que el fan la majoria, i el que seria fer política i 
treballar conjuntament pel poble. Des del principi, el Sr. Alcalde, no ha volgut rebre l’ajuda  
que li oferiem, sols ens ha utilitzat políticament per guanyar uns vots per entrar d’alcalde. 
Que ingenu vaig ser entonces! 
 

 Atenent a tot l’exposat anteriorment  li fem la següent pregunta: 

Quan acabarà de rebutjar totes les nostres propostes i, pel bé del poble, les estudiarà 

tranquil·lament per si hi haguera alguna proposició positiva per al nostre municipi? 

      

                                                                        Arturo Palomar (Regidor de Compromís no adscrit) 

 


